



University
of Basel

Café international

**Immerse yourself
in the
festive spirit!**

**Guided tour of the
Christmas tree exhibition**

in English or German

Thursday, 4 December 2025

15:15 – 16:30

The International Office and the Language Center invite you to the next
Café international:

Immerse yourself in the festive spirit Visit to the Christmas tree exhibition

TOUR DESCRIPTION

This Café International is dedicated to local Christmas traditions. Christmas trees and Christmas markets are typical of our region, with the Basel Christmas market in particular serving as a popular meeting place for locals and an attraction for visitors from different parts of the world.

A guided tour – available in either English or German – allows you to discover the current Christmas tree exhibition in the *Haus zum Kirschgarten*, which is part of the Basel Historical Museum. Fifteen differently decorated beautiful fir trees displayed in this magnificent urban villa, will immerse you in the mood of the lingering winter nights. The tour will introduce you to curiosities of all sorts, including the pre-Christian customs of using lights and green branches to make the long winters in this part of Europe cosier.

After the tour, explore the Christmas market just a few steps away with a glass of mulled wine (with or without alcohol), to which you are cordially invited.

MEETINGPOINT

3:15 p.m., [Haus zum Kirschgarten](#), Elisabethenstrasse 27, Basel Historical Museum

REGISTER by Monday, 1 December 2025

<https://sprachenzentrum.unibas.ch/en/cooperation/cafe-international/>

The number of participants is limited to 25 persons per tour. Places are allocated on a first-come, first-served basis. Your registration is binding.

VISIT THE CHRISTMAS MARKET

Before visiting the exhibition, you will receive a drink voucher that you can redeem at the Christmas market.

CONTACT AND FURTHER INFORMATION

www.unibas.ch/welcome > Café international; info-sprachenzentrum@unibas.ch

We look forward to your participation!

Das International Office und das Sprachenzentrum laden Sie zum nächsten
Café international ein:

Einstimmung auf die Festtage Besuch der Weihnachtsbaum-Ausstellung

RUNDGANG

Dieses Café international widmet sich den lokalen Weihnachtsbräuchen. Weihnachtsbäume und Weihnachtsmärkte sind typisch für unsere Region; vor allem der Basler Weihnachtsmarkt ist ein beliebter Treffpunkt von Einheimischen und mittlerweile eine Attraktion für Gäste aus aller Welt.

Im *Haus zum Kirschgarten* (Teil des Historischen Museum Basel) entdecken wir im Rahmen einer Führung auf Deutsch oder auf Englisch die aktuelle Weihnachts(baum)-Ausstellung. In der prachtvollen Stadtvilla stimmen 15 wunderschöne, ganz unterschiedlich geschmückte Tannenbäume auf die dunkle Jahreszeit ein. Der Brauch, mit Lichtern und grünen Zweigen die langen Winter in diesem Teil Europas behaglicher zu gestalten, ist älter als die christlichen Bräuche – dieses und vieles mehr ist auf der geführten Tour zu erfahren.

Entdecken Sie nach dem Event den nur wenige Schritte entfernten Weihnachtsmarkt bei einem Glas Glühwein (mit oder ohne Alkohol), zu dem Sie herzlich eingeladen sind.

TREFFPUNKT

15:15 Uhr, [Haus zum Kirschgarten](#), Elisabethenstrasse 27, Historisches Museum Basel

ANMELDUNG bis Montag, 1. Dezember 2025

<https://sprachenzentrum.unibas.ch/de/kooperationen/cafe-international/>

Die Teilnehmerzahl ist limitiert (25 Personen pro Rundgang) und die Plätze werden nach Eingang der Anmeldung vergeben. Ihre Anmeldung ist verbindlich.

BESUCH AUF DEM WEIHNACHTSMARKT

Vor dem Besuch der Ausstellung erhalten Sie einen Getränkegutschein, den Sie auf dem Weihnachtsmarkt einlösen können.

KONTAKT UND WEITERE INFORMATIONEN

www.unibas.ch/welcome > Café international; info-sprachenzentrum@unibas.ch

Wir freuen uns auf Ihre Teilnahme!

Educating Talents since 1460.

University of Basel
International Office International Cooperation
Petersplatz 1, Postfach
4001 Basel
Switzerland

welcome@unibas.ch
www.unibas.ch/welcome > Café international

University of Basel
Language Center
Totentanz 17
4051 Basel
Switzerland

info-sprachenzentrum@unibas.ch
www.sprachenzentrum.unibas.ch